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   P r o t o k ó ł  nr LII/2022                                  

z obrad LII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 

która odbyła się w dniu 22 grudnia 2022 r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 11:05 
 

 

1. Otwarcie obrad LII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kłodzku Pani Elżbieta 

Żytyńska mówiąc: „Otwieram obrady LII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 

 

Zgodnie z art. 20 ust.1 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty.  
 

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska stwierdziła, iż w sesji uczestniczy                   

18 radnych w związku z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne. 

(Nieobecni na sesji: radna p. Jolanta Kobak, p. Zdzisław Duda, p. Aneta Łosiewicz)  
 

Lista obecności radnych na sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowań radnych podczas sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zaproponowała 

radnego Pana Piotra Bryłę. Pan radny wyraził zgodę. Innych kandydatur nie 

zgłoszono. 
 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Pana Piotra Bryły. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Radny Pan Piotr Bryła został powołany na sekretarza obrad. 

Na sesję przybył radny p. Zdzisław Duda. Na sali obecnych 19 radnych. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, przed nami 

bardzo ważna ceremonia, jest z nami harcmistrz Bartłomiej Lisek Komendant Hufca 

ZHP w Kłodzku, który niesie do nas Światełko Pokoju. To już taka coroczna tradycja. 

Bardzo się cieszę, bo mam nadzieję je odebrać, mam nadzieję, że Państwo też 

radośnie tak jak i ja przyjmą to Światełko Pokoju, które nam się bardzo przyda.  

Głos zabrał harcmistrz Pan Bartłomiej Lisek: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo, Panie Burmistrzu, mam przyjemność przekazać w imieniu wszystkich 

harcerzy i instruktorów Hufca ZHP w Kłodzku to Betlejemskie Światło Pokoju, które 

przywędrowało do nas za sprawą skautów słowackich. W tym roku idea Światła, to 

„Światło dla Ciebie” i życzymy Państwu, żeby w dobie kryzysu, który mamy i tych 

wszystkich zobowiązań, które na Was ciążą, żebyście znaleźli czas dla siebie. 

Wszystkiego dobrego na te Święta.  
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Dziękuję z całego serca. Dziękuję 

w imieniu swoim ,Panów Burmistrzów i wszystkich Państwa tu zgromadzonych, 

jak i całej społeczności naszego miasta, za to wspaniałe Światełko, które mam 

nadzieję ogrzeje wszystkich Państwa, wszystkich, którzy potrzebują takiego ciepła, 

którzy mają jakieś problemy. Mam nadzieję, że to Światełko przyczyni się do tego, że 

one znikną, czego z całego serca życzę. Żeby nam wszystkim przyniosło wiele 

szczęścia, radości, pomyślności, żebyśmy się mogli ogrzewać przy tym Świetle przez 

cały rok i czekać na kolejne w przyszłym roku. Bardzo pięknie dziękujemy. Mamy 

Światełko Pokoju, na pewno nic strasznego nam się nie stanie. Dużo radości, dużo 

miłości i spełnienia wszystkich marzeń.   

W dalszej części obrad, radny Pan Adam Kwas zawnioskował o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 486 w sprawie rozpatrzenia skargi 

p. Stanisława Bartczaka na Burmistrza Miasta Kłodzka w sprawie odmowy udzielenia 

wyczerpującej odpowiedzi na Jego interpelację oraz projektu uchwały na druku nr 487 

w sprawie rozpatrzenia skargi p. A.W. na Burmistrza Miasta Kłodzka w związku 

z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem, polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących  miejscowych planów 

zagospodarowania zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 486 w sprawie 

rozpatrzenia skargi p. Stanisława Bartczaka na Burmistrza Miasta Kłodzka w sprawie 

odmowy udzielenia wyczerpującej odpowiedzi na Jego interpelację. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 486 został wprowadzony do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 487 w sprawie 

rozpatrzenia skargi p. A.W. na Burmistrza Miasta Kłodzka w związku 

z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem, polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 487 został wprowadzony do porządku obrad. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie LII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

3. Wybór sekretarza sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad L sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na rok 2023. 

7. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kłodzku na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2023-2033, druk nr 467. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 2023, 

druk nr 468. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kłodzko na lata 2022-2032, druk nr 484. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2022 

rok, druk nr 485. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 478. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 479. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/320/2021 Rady Miejskiej w Kłodzku 

z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie ustalenia opłat cmentarnych, druk nr 480. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2023-2027”, druk nr 482. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi p. Stanisława Bartczaka na Burmistrza 

Miasta Kłodzka w sprawie odmowy udzielenia wyczerpującej odpowiedzi na Jego 

interpelację, druk nr 486. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani A.W. na Burmistrza Miasta Kłodzka, 

w związku z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem, polegających 

na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, druk nr 487. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z obrad L sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Protokół został przedłożony radnym.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono. Protokół z L sesji został przyjęty.   

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

(Zał. nr 3) 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

Na sesję przybyła radna p. Aneta Łosiewicz. Na sali obecnych 20 radnych. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na rok 2023. (Zał. nr 4) 

Plan pracy został przedłożony radnym. 
 

Radny Pan Adam Kowalski zawnioskował, aby w planie pracy Rady Miejskiej na 2023 

rok, w miesiącu maju, w punkcie piątym mówiącym o informacji o działalności 

jednostek organizacyjnych  miasta w roku 2022 w zakresie kultury, sportu i rekreacji 

dopisać Ośrodek Sportu i Rekreacji.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poinformowała, że jak najbardziej 

wniosek Pana radnego jest słuszny i Ośrodek Sportu i Rekreacji zostanie dopisany do 

punktu piątego, a następnie poddała pod głosowanie przyjęcie planu pracy Rady 

Miejskiej w 2023 rok.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 
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Plan pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2023 został przyjęty.   
 

Ze względu na problemy techniczne związane z nagłośnieniem ogłoszono przerwę 

w obradach. 

7. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kłodzku na rok 

2023. 

• Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. (Zał. nr 5) 
Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Plan pracy został przyjęty. 

• Przyjęcie planu pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Ładu Przestrzennego na 2023 rok. (Zał. nr 6)  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Plan pracy został przyjęty.  
 

 

• Przyjęcie planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu 
i Turystyki na 2023 rok. (Zał. nr 7)  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Plan pracy został przyjęty.  
 

• Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji i Kultury na 2023 rok. (Zał. nr 8)  
Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Plan pracy został przyjęty.  

 

Ze względu na problemy techniczne związane z nagłośnieniem ponownie  

ogłoszono przerwę w obradach. 
 

• Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 
Publicznego na 2023 rok. (Zał. nr 9)  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Plan pracy został przyjęty. 

 

• Przyjęcie planu pracy Komisji ds. Lokalowych na 2023 rok. (Zał. nr 10)  
Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Plan pracy został przyjęty.  
 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 467. (Zał. nr 11) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady  odczytała treść Uchwały nr XII/111/2022 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 5 grudnia 2022 r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2023-2033. (Zał. nr 12) 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 467 bez poprawek. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 467 bez poprawek.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki Pani Teresa 

Ludwin poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 467 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Ślak poinformował, że 

Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 467 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 467 bez poprawek.  
 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 

2023-2033, druk nr 467. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/477/2022. (Zał. nr 13) 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na rok 2023, druk nr 468. (Zał. nr 14) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel w imieniu 

Burmistrza Miasta zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały na druku nr 468 

w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 2023. 

Zaprezentowana treść autopoprawki stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Uwag do przedłożonej autopoprawki nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie przyjęcie 

autopoprawki Burmistrza Miasta do projektu uchwały na druku nr 468 w przyjęcia 

budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 2023, druk nr 468. 
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka został przyjęta.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska odczytała treść Uchwały 

nr XII/109/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

z dnia 2 grudnia 2022 w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 2023 

(Zał. nr 16), a następnie treść Uchwały nr XII/110/2022 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 2 grudnia 2022 r. w sprawie 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu Gminy Miejskiej Kłodzko przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej na rok 2023 (Zał. nr 17). 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 468 wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 468.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki Pani Teresa 

Ludwin poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 468.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Ślak poinformował, że 

Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 468.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 468.  
 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
 

Głos zabrał radny Pan Piotr Bryła: Panie Burmistrzu, Pani Skarbnik, odczytaliśmy 

opinie, a nie było mowy o autopoprawce. Autopoprawka jak najbardziej jest przez nas 

przyjęta, tylko moje takie techniczne pytanie, jak to się ma do uchwał RIO? Czy ten 

budżet był pozytywnie zaopiniowany przez RIO bez tej poprawki? Czy teraz jeszcze 

raz składany będzie do zaopiniowania?    
  

Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel: Wysoka Rado, 

w uchwale XII/111/2022 Regionalnej Izby Obrachunkowej, którą przed chwileczką 

czytała nam Pani Przewodnicząca było wprost wpisane, że prognozowane 

dochody i wydatki oraz przychody i rozchody w roku 2023 są oczywiście zgodne, 

natomiast w tym samym punkcie czytamy: „Jedynie w załączniku nr 3 zaplanowano 

przedsięwzięcie Budowa hali sportowej o lekkiej konstrukcji przy ul. Sportowej 

w Kłodzku i określono limit wydatków na 2023, natomiast nie zabezpieczono środków 

w budżecie.” Mieliśmy to w Wieloletniej Prognozie Finansowej w przedsięwzięciach, 

natomiast nie było tego w załączniku nr 4 – w wydatkach majątkowych, wydatki na 

projekty.       
 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 2023, 

druk nr 468 wraz z autopoprawką.  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/478/2022. (Zał. nr 18) 

 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Uchwala budżetowa została przyjęta 

jednogłośnie. Życzymy powodzenia w realizacji, w działaniu, dużo zdrowia, dużo siły 

i wytrwałości, bo czasy są bardzo trudne, ale jestem przekonana, że my potrafimy 

sobie z tym bardzo dobrze poradzić i tak też pewnie będzie, tego sobie życzymy.  
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2022-2032, druk nr 484. (Zał. nr 19) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel w imieniu 

Burmistrza Miasta zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały na druku nr 484 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 

2022-2032. Treść autopoprawki stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie przyjęcie 

autopoprawki Burmistrza Miasta do projektu uchwały na druku nr 484 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2022-2032. 
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka został przyjęta.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 484 z autopoprawką. 
 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2022-2032, druk nr 484 wraz z autopoprawką.   
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/479/2022. (Zał. nr 21) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2022 rok, druk nr 485. (Zał. nr 22) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel w imieniu 

Burmistrza Miasta zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały na druku nr 485 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 

2022-2032. Treść autopoprawki stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie przyjęcie 

autopoprawki Burmistrza Miasta do projektu uchwały na druku nr 485 w sprawie 

dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2022 rok.  
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka został przyjęta.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 485 z autopoprawką. 
 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2022 rok, 

druk nr 485 wraz z autopoprawką. 
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/480/2022. (Zał. nr 24) 
 

Salę obrad opuścili: radna p. Aneta Łosiewicz oraz radny p. Zdzisław Duda. Na sali obrad obecnych 

18 radnych. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym na czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, 

druk nr 478. (Zał. nr 25) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 478 bez poprawek. 
 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 478. 
 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/481/2022. (Zał. nr 26) 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym na czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, 

druk nr 479. (Zał. nr 27) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 479. 
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Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 479. 
 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/482/2022. (Zał. nr 28) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/320/2021 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie ustalenia opłat 

cmentarnych, druk nr 480. (Zał. nr 29) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 480 bez poprawek. 

Uwagi zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/320/2021 Rady Miejskiej w Kłodzku 

z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie ustalenia opłat cmentarnych, druk nr 480. 
 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/483/2022. (Zał. nr 30) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 

2023- 2027”, druk nr 482. (Zał. nr 31) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 482 bez poprawek. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 482 bez poprawek.  

Uwagi zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2023-2027”, druk nr 482. 
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Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/484/2022. (Zał. nr 32) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi p. Stanisława Bartczaka 

na Burmistrza Miasta Kłodzka w sprawie odmowy udzielenia 

wyczerpującej odpowiedzi na Jego interpelację, druk nr 486. (Zał. nr 33) 

Projekt uchwały został przedłożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi p. Stanisława Bartczaka na Burmistrza Miasta 

Kłodzka w sprawie odmowy udzielenia wyczerpującej odpowiedzi na Jego interpelację, 

druk nr 486. 
 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 2, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/485/2022. (Zał. nr 34) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani A.W. na Burmistrza 

Miasta Kłodzka, w związku z niewykonywaniem przez niego czynności 

nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, druk nr 487. (Zał. nr 35) 

Projekt uchwały został przedłożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani A.W. na Burmistrza Miasta Kłodzka, 

w związku z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem, 

polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących 

miejscowych planów zagospodarowania zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, 

druk nr 487. 
 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LII/486/2022. (Zał. nr 36) 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

Głosów w punkcie interpelacje i zapytania nie stwierdzono. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wniosków i oświadczeń nie stwierdzono. 

20. Sprawy różne. 

Głos zabrał radny Pan Paweł Najda: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu, mam do odczytania oświadczenie, którego treść przedłożę Pani 

Przewodniczącej po jego odczytaniu. Cyt.: „Na podstawie art. 383 Kodeksu 

wyborczego § 1 pkt 4 z dniem 23 grudnia 2022 roku, zrzekam się mandatu radnego 

Gminy Miejskiej Kłodzko. Uzasadnienie: Moja decyzja uwarunkowana jest aspektem 

prywatnym zgodnie z własna wolą. Pragnę zaznaczyć, że wypełniając zaszczytną 

funkcję radnego kierowałem się w swoim działaniu treścią roty ślubowania, którą 
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złożyłem obejmując mandat. Proszę o uszanowanie i o pozytywne rozpatrzenie mojej 

rezygnacji. Paweł Najda”. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan Paweł Najda złożył oświadczenie 

o rezygnacji z pełnienia funkcji radnego. Myślę, ze to powinno się znaleźć 

w poprzednim punkcie, ale to pewnie emocje. Mam przed sobą pisemną rezygnację 

z mandatu radnego. Pan Paweł Najda poprosił jeszcze o głos, bardzo proszę Panie 

Pawle, udzielam Panu głosu.   
 

Radny Pan Paweł Najda: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 

Przepraszam, troszeczkę głos mi się załamał, ale jest to dosyć odpowiedzialna decyzja 

i zapewne większość z Państwa się tego nie spodziewało. Ona kształtowała się 

w mojej głowie dość długo. Chciałbym też podsumować tą czteroletnią kadencję, 

chciałem przede wszystkim podziękować, a tych podziękowań jest dosyć sporo. 

Cieszę się, że co roku było organizowane sprzątanie Kłodzka, które miałem zaszczyt 

organizować i gromadzić ludzi. Dziękuję wszystkim mieszkańcom, którzy brali udział 

w tych akcjach, bo udało się nam posprzątać, wywieziono ponad 12 ton śmieci 

podczas tych czterech akcji. Kilka miesięcy temu odbył się „Piknik na Trzeźwo”, który 

był również odebrany bardzo pozytywnie przez lokalną społeczność, przez sąsiadów. 

Mam nadzieję, że pomimo tego, jak już nie będę pełnił funkcji radnego, to takie akcje 

jak sprzątanie czy organizację - wypełniając uprzednio odpowiedni wniosek - będą 

mógł nadal organizować różnego rodzaju iventy i dalej sprzątać. Chciałbym przede 

wszystkim podziękować wszystkim kierownikom wydziałów oraz pracownikom Urzędu 

Miasta, również tym, którzy już nie pracują w Urzędzie. Chciałem podziękować za 

dobrą współpracę przez te cztery lata. Chciałbym również podziękować kierownikom 

spółek miejskich: Panu Tomaszowi Pełyńskiemu, Panu Waldemarowi Biczowi, Panu 

Bogdanowi Bahmatiukowi, Panu Andrzejowi Kucabowi, Panu Tomaszowi Laskowi i 

Komendantowi Straży Miejskiej Panu Michałowi Tułaczowi, za współpracę i pomoc 

przy wielu przedsięwzięciach. Bardzo dziękuję również lokalnej prasie, Telewizji 

Kłodzkiej jak i Telewizji Sudeckiej za reportaże, relacje oraz zapowiedzi wielu imprez, 

które wcześniej wymieniłem. Chciałem podziękować Panu Burmistrzowi, 

nieobecnemu Burmistrzowi Panu Wiesławowi Traczowi, Pani Skarbnik i wszystkim 

radnym, radnym z opozycji, radnym z koalicji za przyjaźń i współpracę. I chciałem 

podziękować bardzo szczególnie dwóm Paniom, które wymienię teraz z imienia, bez 

których my wszyscy radni bylibyśmy tak naprawdę, nie wiem jak byśmy się odnaleźli, 

Pani Anecie i Pani Bożence z Biura Rady. Ja uważam, że tutaj – brawo, bardzo jestem 

wdzięczny za pomoc we wszystkim. I przede wszystkim chciałem podziękować 

mieszkańcom, swoim wyborcom za zaufanie, którym mnie obdarzyli cztery lata temu 

przy urnach wyborczych. Może część z nich czuje się zawiedziona, że składam 

rezygnację w dniu dzisiejszym, ale nie mogę zaniedbywać obowiązków radnego. Mam 

też niedokończone zobowiązania wobec swoich wyborców, wobec mieszkańców. Od 

czterech lat bardzo często podejmowałem temat remontu ulicy Sienkiewicza. Ostatnio 

doszedł również łącznik ul. Sowiej z ulicą Czarnieckiego. Bardzo chciałem prosić Pana 

Burmistrza o to, aby zapewnił mnie na sam koniec, że w ciągu tej kadencji zarówno 

remont ulicy Sienkiewicza wraz z reorganizacja ruchu na sąsiednich ulicach oraz 

łącznik ulicy Sowiej zostanie wykonany. Panie Burmistrzu, w imieniu mieszkańców 
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bardzo o to proszę. Chciałem życzyć wszystkim Wesołych Świąt, nam tutaj obecnym 

i wszystkim mieszkańcom. Z Panem Bogiem. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Jestem zaskoczona tą decyzją, ale 

zawsze uważam, że decyzje które podejmujemy kierują się na pewno jakimiś faktami, 

niektóre są pokierowane głosem serca, niektóre propozycjami zawodowymi, 

wyjazdami, tego jest cała masa. Cokolwiek jest podstawą tej decyzji Pawle dla Ciebie, 

to ja Ci życzę, żeby to była słuszna decyzja, dobra decyzja i żeby się Tobie powiodło 

tak jak sobie tylko tego życzysz. Bardzo Ci dziękuję za to, że byłeś z nami, że jesteś 

młodym, fajnym człowiekiem, zawsze bardzo aktywnym i bardzo dużo wniosłeś w tej 

kadencji. Będzie nam Ciebie brakowało w tym składzie, ale mam nadzieję, że nie 

tracimy kontaktu. Nie ocieraj oczu, bo zaraz wywołasz we mnie tutaj łzy. Ja jestem 

twarda kobieta, ale na takie rzeczy bardzo się wzruszam.  
 

Głos zabrała radna Pani Teresa Ludwin: Paweł, decyzja zaskakująca, ale tak jak 

powiedziałeś – odpowiedzialna. Mnie osobiście bardzo zasmuciła. Bardzo dziękuję za 

wniesienie w pracę Rady Miejskiej dużo pozytywnej energii, ogromu wiary 

w człowieka, tych dobrych zmian we wszystkich podejmowanych przez Ciebie 

z powodzeniem przedsięwzięciach, także tych ekologicznych. Dziękuję, że byłeś 

w naszej Radzie i wszystkiego dobrego na tej Twojej nowej drodze życia. Jeszcze 

w drugiej kwestii, bo wiecie, że ja lubię dziękować i końca temu nie ma, ale to jest też 

dlatego, że z powodzeniem „Impreza Mikołajowa” już ponad 20 lat trwa. Na koniec 

roku chciałam podziękować wszystkim, którzy przyczynili się, że 480 paczek dotarło 

do dzieciaków i młodzieży niepełnosprawnej. Dziękuję Panu Staroście, Panu 

Burmistrzowi i Panu Wójtowi, bo to był taki zastrzyk, który warto było zbierać, ściubić 

po 50, po 100, po 200 zł, żeby uzbierać porządną kwotę na paczki, które robił IMPMAR. 

Dziękuję niektórym radnym powiatu, a także naszym radnym miasta, bo dzięki nim 

20 paczek IMPMAR mógł zrobić dodatkowo. Dziękuję Zbyszkowi Nowakowi 

i Spółdzielni Mieszkaniowej, to też ogromny zastrzyk, 40 paczek zostało 

ufundowanych. Dziękuję bardzo wszystkim jednostkom, które od lat pomagają. One 

wierzą w tą imprezę i jak tylko jest sygnał, to pomagają. Nie chciałabym nikogo 

pominąć, ale na pewno jest to: Kłodzka Chata, RAPMET, IMPMAR, Medipol, PCPR, 

Towarzystwo Miłośników Ziemi Kłodzkiej, Bank Spółdzielczy, Leclerc, Gabinet 

Stomatologiczny Pana Koby, Dyrektor Szkoły w Pławnicy zawsze też się dołącza. I na 

koniec widząc tak piękną akcję, zgłosił się Urząd Skarbowy, że oni też by chcieli coś 

ufundować i Pani Naczelnik, bardzo charyzmatyczna, była też inicjatorką i 20 paczek 

już ostatnim rzutem na taśmę przybyło, co też umożliwiło, że te dzieci, które nie dostały 

paczek, to mogły je otrzymać. Staram się, aby te paczki dotarły do rodzin, które nie 

dostały paczek, niektóre nawet poszły w Polskę, bo zgłosiły się rodziny na facebooku, 

że nie mają środków, a jest czwórka, piątką dzieci bardzo biednych. I bardzo się 

cieszę, że one dotarły. Prace dzieci można było śledzić na facebooku, dzieci z zapałem 

robiły prace o tematyce mikołajowej, bożonarodzeniowej. Bardzo gorąco wszystkim 

dziękuję.  
 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo Radni. Drogi Pawle, życie to sztuka wyboru. Decyzję podjąłeś jaką podjąłeś 
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– szkoda, ale rozumiem, że były ważniejsze aspekty, które legły u podstaw temu, że 

taką a nie inną decyzję podjąłeś. Chciałbym Ci podziękować za te cztery lata w Radzie. 

Za masę tej pozytywnej energii, którą włożyłeś w swój okręg, w aktywizację tamtejszej 

społeczności lokalnej, bo wszyscy byliśmy świadkami tych wspaniałych rzeczy, które 

się działy. I chciałbym Ciebie zapewnić, że wszystkie te zobowiązania, które podjąłeś 

w stosunku do swoich wyborców, w szczególności te inwestycyjne, które wymieniłeś, 

zostaną zrealizowane w bieżącej kadencji, czyli do kwietnia 2024 roku. Jeszcze raz 

serdecznie Ci dziękuję za tą pracę, za energię i pozytywne podejście do sprawowania 

mandatu radnego. Życzę Ci powodzenia w dalszych Twoich aktywnościach 

zawodowych i prywatnych. Drodzy Państwo, przy okazji chciałem też skorzystać 

z możliwości informacyjnej dla Państwa, dotyczącej węgla. Chciałem Państwa 

poinformować, że na dzień dzisiejszy dopłat do węgla i peletu Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Kłodzku wypłacił kwotę 6 212 000 zł. Chciałbym, abyście Państwo 

wiedzieli, że na stan wczorajszy, jeżeli chodzi o dystrybucję węgla przez podmiot 

uprawniony, który robi to w imieniu Gminy Miejskiej Kłodzko, mamy taka sytuację, że 

w tej chwili ten podmiot dysponuje stu tomami ekogroszku i dwudziestoma pięcioma 

tonami węgla typu orzech. Chciałbym też poinformować, że zapotrzebowanie do końca 

roku jakie mamy zgłoszone we wnioskach, to jest ponad 640 ton. Z informacji od 

podmiotu, który w naszym imieniu sprzedaje ten węgiel niestety do końca roku nie 

możemy liczyć na zwiększenie tego przydziału, który jest. Korzystając jeszcze z okazji 

chciałbym Państwu, sobie i Mieszkańcom, życzyć wszelkiej pomyślności na te Święta, 

aby były one spędzone w gronie osób bliskich, w spokoju i zdrowi. I mam nadzieję, że 

do zobaczenia już niebawem, bo możliwe, że będziemy musieli się spotkać jeszcze na 

jednej sesji w tym roku, ale to będzie zależało od dynamiki sytuacji związanej 

z budżetem. Paweł, na koniec, jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję. 

To odpowiedzialna decyzja. Wszystkiego dobrego.  
 

Głos zabrał Radny Pan Damian Ślak: Paweł, w imieniu Klubu Radnych Lubię Kłodzko 

dziękujemy Ci, że byłeś z nami i rób swoje. Robiłeś to dobrze, świetnie. Dziękuję.  
 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Nowak: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu. Chciałem troszeczkę dopowiedzieć do słów Pani Teresy. Podziękowania 

ode mnie i siedzącego tutaj po mojej lewej stronie Przewodniczącego Rady 

Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej w Kłodzku, dla wszystkich członków Spółdzielni 

Mieszkaniowej, bo Zarząd działa tylko w ich imieniu i tak naprawdę te wszystkie paczki 

ufundowali członkowie Spółdzielni Mieszkaniowej w Kłodzku. Dziękujemy im 

serdecznie za ten dar dla dzieci. 
 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, przykro 

mi słyszeć, że mój kolega odchodzi. Chciałbym potwierdzić słowa, które tutaj wszyscy 

wypowiedzieli, łącznie z Panem Burmistrzem. Jako starszy kolega postaram się 

interweniować i chodzić do Pana Burmistrza, żebyśmy faktycznie zrealizowali ten plan, 

który Ty ciągnąłeś, na ile będzie to możliwe. Nawet z kolegą Adamem, który też jest 

z naszego regionu, będziemy się starać ciągnąć to. A co będzie dodatkowym 

uzupełnieniem radnego, to pozostawiam w gestii Burmistrza. Jako radny chcę 

powiedzieć co nas dzieli czy łączy. My jesteśmy ludźmi i mamy tak jak w jednej 
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piosence - przez ulice szeroką jak rzeka, widzimy się przez okna i wiele rzeczy 

przechodzi nam przez usta, przez czyny, które nas tu dotyczą i my w sumie jako radni 

jesteśmy jak to czasami jest w powiedzeniu - bezradni, ale jesteśmy na tyle uczynni 

w sprawach dla mieszkańców, żeby razem z nimi dla ich potrzeby współpracując 

z Burmistrzem i całym Urzędem wspomagać i wyprostowywać wszystkie problemy, 

które nas dotyczą. Chciałbym złożyć najserdeczniejsze życzenia dla nas tu wszystkich, 

dla całego Urzędu na czele z Burmistrzami, zdrowych, szczęśliwych Świąt dla 

wszystkich.  
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Szanowne Panie Radne, Szanowni 

Panowie Radni, Szanowny Panie Burmistrzu. Sprawa dotyczy mojego okręgu 

wyborczego nr 3. Zwracam się z prośbą do Państwa radnych by uruchomić wszelkie 

znajomości, aby ciepłownia przy ul. Wielisławskiej jak najszybciej była sprawna. Z tego 

co pamiętam, to kotłownia ma za sobą 40 lat pracy i żeby wyczyścić kocioł trzeba 

czekać dwa dni, aż ostygnie. Dlatego powinno być coś w zastępstwie. Ja wiem, że 

powie ktoś, że to sprawa Spółdzielni, ale wiadomość pójdzie w Polskę, że ludzie 

w Kłodzku marzną, a o dobrą opinię Gminy Miejskiej Kłodzko trzeba jednak zadbać, 

a my radni reprezentujemy gminę. Dziękuję. 
 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo Radni. Panie radny, na pewno nikomu z nas tutaj, na tej sali, nie jest obojętne 

to co się dzieje, jeżeli chodzi o dostarczanie ciepła systemowego. Ale tak jak już  

miesiące temu rozmawialiśmy tutaj na tej sali i w przestrzeni publicznej, niestety takie 

sytuacje były do przewidzenia, że się będą działy. Wiem, że to już jest bodajże chyba 

trzecia tego typu sytuacja, jeżeli chodzi o CALOR. Mam nadzieję i liczę na to bardzo 

mocno, że kompletnie bez ogrzewanie nie zostaniemy. Wiem, że firma, która 

zaopatruje w ciepło osiedle będzie próbowała uzupełnić braki podczas tego 

dzisiejszego i wczorajszego wyłączenia pieca, aby dokonać czyszczenia kotłów, 

będzie uzupełniać te braki piecem gazowym na ul. Łąkowej, więc na pewno ciepłej 

wody nie zabraknie. Grzejniki - rzeczywiście parametry mogą być mniejsze, ale też 

chciałbym zwrócić uwagę Państwa i wszystkich, którzy nas słuchają, że wcześniej nie 

mieliśmy takich awarii. Niestety jest to pokłosie tego, że jest problem z nabyciem 

surowca. Ciepłownia pali tym surowcem jaki jest dostępny, jaki może kupić na rynku. 

A wiadome jest, że jest on słabej jakości i niestety dochodzi do sytuacji, w której trzeba 

częściej te kotły czyścić. Z tego co się orientuję, to mamy taką sytuację, że 

zakamienienie, zanieczyszczenie tych kotłów było tak duże, że trzeba było tą decyzję 

podjąć teraz i zrobić to jeszcze przez świętami, żeby zapewnić na święta pełne 

parametry dostarczania ciepła. Nie wiem jak będzie dalej, ale też chciałbym zwrócić 

uwagę Państwa i przypomnieć to, że cały czas od miesiąca maja ja i osoby 

zaangażowane z Rady, cały czas próbowaliśmy lobbować u parlamentarzystów Prawa 

i Sprawiedliwości o to, żeby Polska Grupa Górnicza dała możliwość zakupu tej 

konkretnej ciepłowni odpowiedniego polskiego surowca. Wszyscy wiemy jak to się 

skończyło, że takiej możliwości niestety ciepłownia nie uzyskała. Gmina Miejska 

Kłodzko, ja ze swojej strony zrobiłem wszystko, aby próbować zabezpieczyć tą firmę 

przed możliwością, zakupem jakiegokolwiek opału. Ja też chciałbym Państwu 

przypomnieć, że przecież 1 300 000 zł zostało przez jednostki podległe, które są 



15 
 

zaopatrywane w to ciepło, firmie wypłacone akonto na przyszły rok. Nie zakładamy rąk 

i w żaden sposób nie jest nam obojętne to jaka jest sytuacja w tej firmie, a przy okazji 

w Spółdzielni. Będziemy robić też wszystko, aby pomóc funkcjonować tej firmie na 

takim poziomie, który będzie dawał gwarancję tego, aby jednak to ciepło, w tych 

okresach zimowych było. I też proszę wziąć pod uwagę, że mamy na szczęście teraz 

ocieplenie i na święta mamy przewidywaną temperaturę dodatnią od 10 stopni i też 

pewnie nie bez kozery zdecydowano się na takie rozwiązanie wczoraj i dziś, żeby te 

kotły przeczyścić, bo kto wie co będzie za tydzień czy za półtora, kiedy temperatury 

spadną. Niestety ponosimy konsekwencje tej całej sytuacji, która jest na świecie 

i braku odpowiedniego paliwa, surowca do palenia. Mam nadzieję, że tego typu 

sytuacje jakie mieliśmy wczoraj i dzisiaj będą się już coraz mniej powtarzały. 

Przetrwajmy tą zimę. Dziękuję. 
 

Głos zabrał radny Pan Armin Jarosz: Wysoka Rado. Szanowny Panie radny, ja 

również chciałem Pana zapewnić, że Spółdzielnia Mieszkaniowa w Kłodzku, co 

prawda jest tylko nabywcą ciepła systemowego, ale dokłada wszelkich starań, aby ta 

współpraca z firmą CALOR układała się jak najlepiej i z korzyścią dla naszych 

mieszkańców. Na pewne usterki, na pewne awarie nie mamy wpływu, natomiast cały 

czas jesteśmy w kontakcie z zarządem firmy CALOR, cały czas jesteśmy informowani 

o wszystkich awariach i staramy się informować również na bieżąco naszych 

mieszkańców. I również zapewniamy, że dołożymy wszelkich starań, aby ta 

współpraca układała się bardzo dobrze, pozytywnie, z korzyścią dla naszych 

mieszkańców, żeby tych awarii, na które czasami nie mamy wpływu, nie było. Dziękuję 

bardzo. 
 

Ad vocem radny Pan Bogusław Procak: Jak najbardziej ma Pan racje. Tylko, że po 

prostu idą inne czasy. 40 lat. I pasowałoby już nazwać nie ciepłownia, 

energociepłownia,  itp. tylko spalarnia. Bo to jest spalarnia. Zgadza się? Spalarnia 

miału, węgla, itd. Mówię jeszcze raz, idą nowe czasy i trzeba w tym kierunku myśleć.  
 

Radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, w szerokim temacie tego co Pan 

mówi Panie Bogusławie, jest taka dość istotna sprawa. Wracając do tej spalarni co by 

miała być, brak nam jest drugiego źródła przy tak ogromnej pięćdziesięcioprocentowej 

części miasta, która jest w sumie na południu i brak jest jej właśnie w przypadku takich 

awarii. Złotej rączki nie ma, Pan stwierdził - stare kotły, ale trzeba było pooglądać – 

nawet w telewizji było - że spalarnie, które powstają wytwarzają energię, nie tylko prąd, 

który zasili miasto w oświetleniu i w innych potrzebach, zatrudni pracowników, itd. Stało 

się jak się stało, będziemy musieli teraz odczekać do takiego momentu, żebyśmy mogli 

wznowić sytuację. A że stare trzeba naprawić, to wszyscy o tym wiemy i tu może trzeba 

powiedzieć naszym kochanym mieszkańcom – no trudno, stało się, jest awaria. 

Wiadomo, że nie mają dodatkowych pieców, jak ludzie mieszkający we wspólnotach 

czy domkach jednorodzinnych, ale są teraz problemy dotyczące opału, jak wszędzie. 

A tutaj przychodzi na to, trzeba sobie to jasno powiedzieć, że świat wyczyścił sobie 

wszystkie śmieci, które teraz przyjechały do Polski. I czym mamy palić? Takim węglem 

jaki mamy. I takie są teraz sytuacje, że mamy awarie i kolejne rzeczy z tym związane.  



16 
 

Więc gdzie jest cierpliwość, zrozumienie? Awarie trzeba naprawić, usunąć i będzie 

wszystko dobrze. Życzę wszystkim szczęścia.  
 

Na tym dyskusję zakończono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Zbliżają się Święta, chciałam 

Państwu życzyć zdrowych, rodzinnych Świąt. Dobrych, życzliwych i mądrych ludzi 

wokół, mam nadzieję, że tylko takich będziecie spotykać, tego chciałabym życzyć 

również sobie. Niech Wasze życzenia stanu się faktem. Tego Wam życzę, tego czego 

sobie kochani zapragniecie, niech się to wszystko Wam spełni. Ja takie życzenia 

również mam, więc myślę, że każdy z nas je ma i to jest najważniejsze. Wspaniałych 

Świąt życzę Wam i Waszym bliskim. Wszystkiego dobrego i do zobaczenia. Bądźcie 

zdrowi.          

21. Zakończenie sesji. 

Po zamknięciu dyskusji oraz wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zamknęła obrady mówiąc: „Zamykam 

obrady LII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Zakończenie sesji nastąpiło o godz.13:15 

Protokół sporządziła: Aneta Będkowska       

                   Przewodnicząca  

             Rady Miejskiej w Kłodzku 

 
                      Elżbieta  Żytyńska 
 
 

 
 

 

 


